
Zápis z jednání Výroční členské schůze Místní organizace
Českého rybářského svazu ve Strakonicích

konané dne 16.února 2013 v Sokolovně ve Strakonicích.

Schůze zahájena v 09:03 hod.

Schůzi řídil předseda MO pan Milan Jungvirt.

Úvodním slovem  přivítal přítomné a požádal o uctění památky zesnulých našich členů chvilkou  ticha.
Dále členy seznámil s návrhem programu členské schůze a oznámil že byl jako člen krajského výboru 
delegován za JčÚS.

Hlasováním byl schválen následující program schůze.

1. VOLBA   MANDÁTOVÉ, VOLEBNÍ  A  NÁVRHOVÉ  KOMISE

2. ZPRÁVA  O PLNĚNÍ USNESENÍ  VČ  SCHŮZE  Z  ROKU 2012 A  O ČINNOSTI  ORGANIZACE 

ZA ROK 2012 

3. ZPRÁVA  HOSPODÁŘSKÉHO ODBORU 

4. ZPRÁVA  KOMISE PRO PŘEJÍMKU RYBÍCH NÁSAD 

5. ZPRÁVA O FINANČNÍM HOSPODAŘENÍ  MÍSTNÍ ORGANIZACE ZA ROK 2012 A  NÁVRH  

ROZPOČTU  MÍSTNÍ  ORGANIZACE  NA  ROK 2013                       

6. ZPRÁVA  DOZORČÍ KOMISE  

7. VOLBA   KOMISE PRO PŘEJÍMKU RYBÍCH NÁSAD

8. ŠKOLENÍ

9. DISKUSE 

10. NÁVRH  USNESENÍ  A  SCHVÁLENÍ  USNESENÍ  VÝROČNÍ  ČLENSKÉ  SCHŮZE

11. UKONČENÍ VÝROČNÍ ČLENSKÉ SCHŮZE

1) Volba mandátové, návrhové  a volební komise  
Hlasováním byla schválena mandátová, návrhová a volební komise v tomto složení:
p.Feismantl Petr, p.Petráš Jaroslav, p.Novotný Rudolf, p.Hejtmánek Pavel

2) Zpráva o plnění usnesení VČS z roku 2012 a o činnosti organizace za rok 2012  
Zprávu přednesl předseda MO, pan Milan Jungvirt.
Její celé znění:



Vážení kolegové rybáři scházíme se opět po roce na výroční členské schůzi 
abychom zhodnotili činnost za rok 2012.

Usnesení výroční členské schůze 2012 uložila výboru projednat připomínky a 
návrhy vzešlé z diskuse a dále pak využít nabídky Městského úřadu 
Strakonice – na společný postup v jednání s Povodím Vltavy. 

Výbor projednal připomínky a návrhy vzešlé z diskuse na první 
výborové schůzi.

Schůzka k projednání stavu řeky Otavy na Strakonicku z hlediska rybářského 
využívání konaného dne 14.8.2012 za účasti:

Město Strakonice – Ing. Pavel Vondrys
MO ČRS Strakonice – Milan Jungvirt, Jaroslav Sekyra
Povodí Vltavy, středisko Strakonice – Ing. Jiří Nevoral, Ing. Jan 

Marčan

Byly projednány jednotlivé úseky řeky Otavy na Strakonicku dle 
připomínek MO ČRS Strakonice. Jedná se o :
- Podskalí, slepé rameno u přelivné boční hráze, tzv. Hurlychova tůň
- Borovanská tůň, ústí Drachkovského potoka 
- soutok Otavy s Volyňkou
- rameno staré řeky pod městskou ČOV, není funkční napouštěcí potrubí, 
připomínka zajištění průtoku – vyčištění a úprava napouštěcího potrubí, 
popř. kamenný práh v korytě řeky
- Přeborovice – tůně a slepá ramena v obci nad jezem  
- obecně jezové zdrže.

Vyjádření povodí Vltavy:
V plánu prací Povodí Vltavy jsou zařazeny na vyčištění úseky: 

na Podskalí a na soutoku při ukončení stavby protipovodňových opatření ve 
Strakonicích v roce 2012, 
u Stabilizačního jezu na Křemelce při provádění levobřežní sportovní 
propusti (rybího přechodu) v roce 2013, odstranění nánosů pod Slanickým 
jezem a v obci Slaník.
 
Další výše jmenované úseky budou v budoucnu projednány vzhledem  finančním 
možnostem.

S Ing. Nevoralem jsem se sešel ještě několikrát. Vždy se k naším požadavkům 
stavěl vstřícně, ale je nutno také zohlednit že ne vždy to záleží jen na 
Povodí Vltavy. Například odtěžení nánosů z řeky je limitované i přístupovou 
cestou. Například výjezd ze soutoku je vyveden na chodník u obchodního domu 
Maxim. Výjezd z Hurlichovy tůně je veden přes Zadní Podskalí. Ani jedna 
tato cesta není dimenzovaná na provoz naložených nákladních aut. Podobně je 
na tom i výjezd na Podskalí. Cesta na „Plevno“ je zastavěna novou lávkou.  

Nyní již k práci organizace.
Jak je zvykem každý rok zkoušíme něco nového. Letos zpráva výboru obsahuje 
jak zprávu RS tak i zprávu o práci s mládeží.
 
V naší organizaci bylo v roce 2012 organizováno: 1293 členů
   1126 - dospělých členů,  53  - mládeže ve věku 16 až 18 let  a  114  - 
dětí.  
Což je oproti roku 2011 pokles o 68 členů. V roce 2012 bylo našim členům 
vydáno celkem 1015 MP povolenek  a 78 P povolenek.



V uplynulém roce byly uspořádány čtyři školení nových členů. 

O práci výboru a organizace jsou členové i veřejnost pravidelně  
informováni formou zápisů z výborových schůzí, různých článků a oznámení ve 
vývěskách které jsou umístněny v Poříčí, v Katovicích, Štěkni a ve 
Strakonicích na budově  Sokolovny a u mostu Jana Palacha. Připravuje se 
skříňka do Čejetic. Všechny informace jsou zveřejňovány na internetových 
stránkách MO www.rybari.strakonice.cz/

Výbor se v roce 2012 sešel na 11 pravidelných schůzích výboru a jedné 
mimořádné schůzi. Účast většiny členů je 100 % ale u několika jedinců klesá 
až k 50 % účasti. 
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Jungvirt v v v v v v v v v v v v 100%   
Sekyra v v v - v v v v v v v v 100%  
Novotný v v v v v v v v v v v v 100%  
Vrána v v v v v v v v v v v v 100%  
Vlk v v v v v v v v v v v v 100%  
Feismantl v v v v v v v v v v v v 100%  
Šampalík - - - - v v v v v v v v 100%  
Šíp - - - - v v v v v v v v 100%  
Petráš v v v v v v v v v v v O 92% 8%  
Vojáček O v O v v v v N v v v v 75% 17% 8%
Košta v v O v O v N v v v N v 66% 17% 17%
Mareš N O v v v v v O v O O O 50% 42% 8%
Fenigbauer v N N v v O v N O N v v 50% 17% 33%

Dvakrát se sešla místní skupina v Katovicích která řešila nespokojenost 
svých členů s úsekem Dražejov – Katovice. Po první schůzi místní skupiny se 
tento problém řešil několikrát i na schůzi výboru. Druhá schůze místní 
skupiny již kompromisní řešení našla a výsledkem je posunutí horní hranice 
od jezu zpět po proudu až po výtok z obecní čistírny odpadních vod. Je to 
zkrácení úseku o 1078 metrů. Úsek po této úpravě bude mít  poloviční délku.
 

Nyní již k naší MO.
Máme za sebou poměrně složitý rok. Před rokem jsme volili staronový 

výbor který se rozšířil o Ing. Jana Šampalíka a pana Zdeňka Šípa.
V průběhu roku na funkci hospodáře MO rezignoval pan Novotný a do této 
funkce byl tajným hlasováním zvolen Ing. Šampalík. 
Jeho prvním úkolem, ale né zdaleka jediným, bylo uvést do činnosti a 
koordinovat práci hospodářského odboru.  

Co má vlastně hospodářský odbor za úkol? 
Prvořadým úkolem odboru je zajistit produkci ryb v potřebném množství a 
sortimentu. Druhým neméně důležitým úkolem je včasná a odborná péče o 
rybochovná zařízení a koordinace prací na těchto zařízeních. K zvládnutí 
těchto úkolů je nutná odbornost, zájem o práci, komunikativnost a hlavně 
obětavost.   



Pokud hospodářský odbor řádně pracuje velmi zkracuje schůze výboru kde a 
ryze odborné otázky řeší jen kompetentní osoby. Výbor je následně 
informován a schvaluje konečné řešení. Před hodně  roky jsme hospodářský 
odbor v organizaci již měli. Jeho činnost však ukončil šílený nápad, kdy 
členem výboru se stal každý kdo měl zájem třeba jen krmit na rybníce. Tato 
neznalost náplně práce výboru ochromila na dlouhé roky jak práci výboru tak 
i rozpustila tehdy dobře pracující hospodářský odbor.
O práci hospodáře, hospodářského odboru a produkci ryb se dozvíte 
v samostatné zprávě hospodáře MO – Ing.Šampalíka.

V roce 2012 jsme ukončili nákup pozemků pro výstavbu a rozšíření 
stávajících rybochovných zařízeních. Jednalo se především o nákupy pozemků 
z majetků obcí. V letošním roce bude tento nákup mnohem administrativně 
složitější a pro organizace jako je ČRS téměř nemožný. 
Koupili jsme bývalý Měchurovský rybník v katastru obce Sedlo u Horažďovic a 
pozemek pod jeho hrází kde plánujeme vybudovat další rybník  a tak 
efektivně využívat nadrženou vodu.
Okolo rybníku v Jetišově jsme získali pozemky které nám umožní jej 
významným způsobem rozšířit. Další pozemky vlastníme pod Střelským 
rybníkem, pod rybníkem ve Smiradicích a pozemek pro přestavbu Sedla II. 

Průběžně jsou na tyto plánované práce připravované projekty, 
získáváme potřebná vyjádření a povolení. Nejdále jsme u Měchurovského 
rybníku, kde je již vydáno i stavební povolení. Podali jsme žádost na MZe 
ČR o dotaci na výstavbu tohoto rybníka, ale neúspěšně. Všechny práce 
týkající se zajištění projektových prací, zaměření a povolování zajišťuje 
jednatel MO pan Sekyra.
Nyní se již v příštích letech může organizace věnovat budování. Máme co a 
hlavně kde stavět. 

Pro zajištění dostatečné produkce ryb je náš majetek nedostatečný. 
Jsme nuceni si další rybníky pronajímat. V roce 2012 jsme uzavřeli smlouvu 
na nájem dalších dvou rybníků v blízkosti Jetišova kde již rybník 
spoluvlastníme.
 

Žijeme v době počítačů a přesto vytváříme stohy papírů. 
Rybářský lístek vydal před rokem 2004 starosta v každé samostatné obci. 
Dnes je pro získání stejného dokladu nutné písemné přezkoušení které se 
archivuje a k jeho platnosti jsou potřeby dvou členů výboru. To ale není 
vše. Toto přezkoušení musíme písemně deset dní předem oznámit na 
ministerstvo zemědělství, krajskému úřadu a i obec Strakonice chce 
informaci o tom že toto školení pořádáme. Místo jednoho zápisu do knihy 
v roce 1990, máme dnes pět papírů které skladujeme a kolikrát se to kde 
zapisuje na úřadech již nemám odvahu zjišťovat. Snaha přesvědčit 
ministerstvo toto změnit je zatím marná.

Podobné martyrium je i s žádostí o náhradu škody způsobené vydrou 
nebo s povolením na kácení náletových dřevin v prostoru rybníků Blatský a 
Střela. Žádost jsme podali 20. 10. 2012 a teprve v tomto týdnu přišlo 
rozhodnutí. 

Ještě jeden aktuální zážitek s fungováním úřadů máme. Výbor rozhodl 
podat stížnost na pana Poláka který podle nás porušuje zákon o rybářství a 
brání přístupu rybářů k revíru. Stížnost jsme podali v pondělí ráno v devět 
hodin a v úterý v 13.30 – za 28 hodin mi přišel pan Polák již vyhrožovat. 
Cituji“ Ty za všechny – budeš se bát chodit po městě“. Kdyby vždy takto 
rychle úřady pracovali to by bylo ...     



Tak jak je v každé činnosti normální, nejsou vždy jen pozitiva a 
stejně to je i v činnosti naší MO. Začnu od jednotlivců. 
Výbor organizace si váží kvalitní práce všech členů místní organizace. 
Pokud si ale někdo myslí, že brigády jsou vhodným místem pro konzumaci 
alkoholu a přijde na sádky ve stavu, kterým ohrožuje nejen sebe ale i 
ostatní, tak ten se velmi mýlí. Prvního takového člena jsme z brigád 
vykázali a pokud se někdo další o něco podobného pokusí, dopadne stejně. 

Další problém je s kompetencemi a znalostmi. Každý člen výboru, ale i 
běžný řadový člen má své povinnosti, svá práva a také svoje povinnosti a 
zodpovědnost. 

Většina členů si ale nepřipouští žádné povinnosti a žádnou 
odpovědnost, která pramení z jejich členství v rybářském svazu. 
Položím vám řečnickou otázku. 
Přečtete si každý rok svoji povolenku? 
Většina asi odpoví co je to za blbost, co bych na ni četl. Je tam platnost, 
jméno, příjmení, datum narození, bydliště, kde jsem členem, kdo a kdy ji 
vydal. To je vše. Co na tom budu číst?
No, tak ono to ani zdaleka není vše. Povolenka má tři části a ta třetí 
část, to je ta knížečka kterou každý rok dostáváte. Někdo tomu říká 
rybářský řád, správně je to Soupis revírů. Je celkem jedno jak se to 
jmenuje, důležité je si to každoročně přečíst a hlavně se tím řídit. Každý 
rok se objevují změny v bližších podmínkách ale i jednotlivých revírů a je 
povinností každého se s nimi seznámit. Kdyby se tak stávalo, nemohl by se  
v roce 2012 zeptat rybář, co je to za novinky sčítat docházky k vodě? Ano 
novinka to je, ale již několik roků a podobné je to s vyplňováním a 
proškrtáváním. 

Z 1100 vydaných povolenek je jich tak jedna třetina správně 
vyplněných sumářů. 

Jen pro upozornění - když jste lovili v Blatné na Parkovém, tak číslo 
revíru je 421 032 a název nezapíšete Blatná nebo park, ale Lomnice 3. Číslo 
481 501 je číslo revíru pro Vltavu 16-19 a nádrž Hněvkovice je správně 
revír Vltava 21-22 a má číslo 421 073.

Když již mluvím o názvech a číslech. Pískovna Slaník je od 1.1.2013 
revírem Otava 4B a má své vlastní číslo 421 100. Informoval jsem vás o tom 
při loňské výroční členské schůzi, ale již letos v lednu tam rybářská stráž 
kontrolovala rybáře který sedě pod cedulí s novým číslem, zapsal stejně 421 
055 - Otava 3. 

Nepřečteme si, co se týká rybářství téměř nic. Že je nějaký zákon o 
rybářství, jeho prováděcí vyhláška, že máme Stanovy a Jednací řád ČRS o tom 
většina snad ani neslyšela. Jak jinak si vysvětlit ty hrůzy které pácháte 
v zapisování docházek, úlovků a vyvrcholením je vyplňování sumáře. To je 
tragédie a horor v jednom. 
To vám opravdu nevadí co si o vás pomyslí ti lidé kteří sumáře zpracovávají 
na územním svazu nebo na RADĚ ČRS? 
Není čas najít v sobě trochu odpovědnosti a zamyslet se nad sebou? Když to 
nepochopíte ze soupisu revíru tak se zeptejte v kanceláři. Je jednoduší to 
několikrát ukázat než opravovat a přepisovat ty hrůzy. 

Rybářský svaz je stará a zavedená organizace a ze strany členské 
základny ji může jen málo co překvapit. To platí i v případě špatně 
vyplněného sumáře. Na tyto případy pamatuje



Čl. 24 jednacího řádu ČRS. - Povolenky k lovu ryb

1) Povolenky k lovu ryb se řádným členům vydávají na základě:
a) platného rybářského lístku,
b) platné členské legitimace,
c) potvrzení o splnění členských povinností a
d) potvrzení o vrácení povolenky s řádně vyplněným „Sumářem úlovků a 
docházek“ za uplynulý rok do 15 dnů po skončení její platnosti MO, která 
povolenku vydala. Náklady na vydání potvrzení nese žadatel.

Ano, čtete správně. Povolenku může rybář dostat pouze pokud odevzdal ŘÁDNĚ 
vyplněný sumář. Co z toho plyne si může každý domyslet. 

Když již mluvím o sumářích a jejich vyplňování podívejme se na rybářskou 
stráž jak v uplynulém roce pracovala pod vedením pana Vojáčka. 
Celkem pracovalo 19 členů rybářské stráže. Z toho 11 členů s krajskou 
působností  a 8 členů s místní působností. 
Počátkem roku 2011 byly upraveny podmínky pro práci RS a již v tom roce se 
nám zvýšil počet kontrol a počet kontrolovaných rybářů.  S Vaším dovolením 
několik čísel.  
RS pracuje v počtu od 18 do 21 členů. V roce 2010, před úpravou podmínek 
RS, bylo provedeno celkem  211 pochůzek a zkontrolováno bylo 323 rybářů. 
V roce 2011, po změně podmínek bylo provedeno již 259 pochůzek a 
zkontrolováno 549 rybářů. Bylo uděleno 34 napomenutí za různé přestupky a 
odebrány 2 povolenky. 
V loňském roce, tedy v roce 2012 bylo členy RS provedeno již 483 pochůzek a 
zkontrolováno 753 rybářů. Tedy od roku 2010 se nám počet kontrol více jak 
zdvojnásobil.
Největší podíl na tomto nárůstu mají pánové: Petr Suda, Rostislav Švelch, 
Zdeněk Fenigbauer,  Zdeněk Šíp,  Polanka Dušan, Ota Mráz, Jaroslav Švehla, 
Karel Holman, a Karel Seknička. Těchto devět členů RS obdrží drobnou odměnu 
od výboru MO za svoji práci.  
Více kontrol znamená i více zjištěných přestupků . V loni jich bylo již 72. 
Většina byla vyřešena domluvou a zápisem do přehledu o úlovcích. Některé 
ale byly řešeny i za asistence Policie ČR.

Jsou přestupky které se při kontrolách neustále opakují.
Trvalým problémem je nezapsaná docházka. Ocituji z bližších podmínek výkonu 
rybářského práva. Strana 13 písmeno b),
„Osoba provádějící lov je povinna zapsat nesmazatelným způsobem do oddílu 
II – Evidence docházky a úlovků před zahájením lovu ryb na mimopstruhovém a 
pstruhovém rybářském revíru datum lovu a číslo revíru“.
Jednoduše řečeno.  Pokud sedíte u vody s nastraženými pruty 
a nemáte zapsanou docházku v povolence k lovu, nesplnili jste povinnost 
vyplývající z rybářského řádu a chováte se jakoby jste byl pytlák. Omluva 
že rybář zapomněl nic neřeší. Když se vymlouváte na to že nemáte propisku – 
dopustil jste se naprosto vědomě přestupku. Bez prutu a nástrahy lovit 
nezačnete tak to nedělejte ani bez zapsání docházky.
Dalším velmi častým přestupkem je chybné zapisování  ušlechtilých ryb. Zase 
budu citovat. V bližších podmínkách na straně 7, §16 odstavec 4): 

„Přisvojené ryby osoba provádějící lov zapisuje nesmazatelným 
způsobem do povolenky k lovu, do které uvede datum, číslo revíru, druh 
ryby, její délku a hmotnost. Přisvojené ryby uvedené v odstavci 2 a 3 
(kapr, štika, candát, bolen nebo sumec a ryby lososovité) zapisuje osoba 
provádějící lov bezprostředně po jejich ulovení. Ostatní druhy ryb zapisuje 
po skončení nebo přerušení lovu před odchodem od vody.“ 



Takže rybář je povinen  zapsat okamžitě po ulovení  druh ryby,míru i 
váhu. K určení váhy jsou v bližších podmínkách na straně 19 až 24 tabulky 
kde je možné najít přibližnou váhu ryb podle jejich délky. Váha se dá 
stanovit i odhadem. Výmluvy na  to že nemáte váhu jsou opravdu zbytečné. 

Každý rybář má znát lovené ryby. Zapsání ryb jako cituji „plevel“  je 
nepřípustné a v okamžiku takovéhoto jednání bude podám podmět k řešení 
přestupku dozorčí komisí.

Povolenka k lovu a celý přehled o úlovcích není majetkem rybáře, ale 
rybářského svazu. Takže zacházení s ním má určitá pravidla. Samozřejmostí 
je čitelnost zápisů, žádné škrtání a uchovávání všech dokladů by mělo být  
pečlivé.
Dalším přestupkem je neproškrtnutí  řádku po ukončení rybolovu nebo 
nejpozději před zahájením dalšímu lovu.

Hrubým přestupkem na který se bude rybářská stráž zaměřovat je 
zacházení s ulovenou rybou. Vláčení a válení ulovené ryby po břehu je hrubé 
porušení pravidel a tudíž následuje odebrání povolenky. Při současném 
výkladu legislativy takového rybáře čeká trest jak ze strany rybářského 
svazu ale i od orgánů státní správy. Laicky řečeno, bude mu na nějaký čas 
odebrána povolenka k rybolovu, ale dostanete i pokutu od krajského úřadu. 

Rybářská stráž je povinna zapsat do evidence úlovků provedenou 
kontrolu a zjištěné přestupky. Při kontrole zápisů z minulých let jsme 
zjistili u některých rybářů stále se opakující přestupky. Proto od 
letošního roku, po vyhodnocení kontrol RS, bude pan Vojáček předkládat 
dozorčí komisi seznam rybářů kteří opakují své přestupky k jejich dalšímu 
řešení.
Práce RS se v posledních letech komplikuje zvláště díky vzrůstající 
agresivitě nepoctivých rybářů. Pokud se takový přestupek objeví u našeho 
člena bude s ním nakládáno opravdu nekompromisně. 

Nejen se vyplňování přehledu a opravování sumářů máme starosti. Ještě 
větší starost nám dělá poměr mezi prací kterou je nutné každý rok udělat a 
počtem osob kteří ji mají vykonat. Tento poměr je neudržitelný.

Nestárne jen naše organizace, která v prosinci oslaví 120 let od 
svého založení. Čas nezastavíme. Horší je, že stárne i naše členská 
základna. Mladí rybáři se do svazu zrovna nehrnou, spíše odchází lovit na 
komerční vody ať již tuzemské nebo zahraniční. 
Důvody mají různé, ale v součtu se stárnutím stávajících členů je výsledek 
tento. Za minulý rok se počet osob které musí splnit svoji pracovní 
povinnost snížil o 1/6. Není opravdu žádný důvod si myslet že v letošním 
roce bude úbytek menší. 
Naše organizace měla doposud velmi velkorysý přístup k řešení pracovní 
povinností. Od 6.března 2010 máme usnesení které říká: 

 Zproštěny pracovní povinnosti jsou ženy, děti do roku kdy dosáhnou 15 let 
(včetně), osoby od roku ve kterém dosáhnou 61 let, držitelé průkazů TP, 
ZTP, ZTP- P a plní invalidní důchodci. 

Bohužel na podobný velkorysý přístup již nejsou příjmy a nebudou ani 
v budoucnosti. Výbor proto navrhuje dnešní výroční členské schůzi toto 
řešení:

„Pracovní povinnosti jsou zproštěny osoby které v daném kalendářním roce 
dosáhnou 66 roků, ženy a plní invalidní důchodci. Ve výjimečných případech 
je možné o zproštění pro daný kalendářní rok požádat výbor MO.“ 



Neznamená to že osoba která má nějaké zdravotní omezení bude na sádkách 
nebo na rybníku přehazovat tuny obilí. Člen který má tyto problémy se sám 
musí zajímat s předstihem o to kdy se bude vykonávat práce na kterou stačí. 
Zeptám se těch starších kteří již nechodí do zaměstnání a nemusí brigády 
dělat. Opravdu to nejde pomoci organizaci svojí prací? Nebudete určitě 
první. Ano, máme členy kteří již dávno nemusí brigády dělat a přesto je 
každoročně na brigádách potkám a svoji práci odvedou velmi dobře. Pokud 
budeme
i nadále žít v představách že práci udělá někdo jiný, tak náklady na 
rybařinu budou logicky stejné jako jsou na komerčních vodách. 

Stárnutí členské základny přináší i problém. V naší organizaci máme 
pravidlo které říká: „Místní povolenku zdarma může získat člen starší 75 
let jen v tom případě, že jeho členství v naší MO je delší než 25 let.“ 
(usnesení VČS z roku 2009)   
Počet osob kteří přesáhnou tento limitní věk každoročně strmě přibývá. 
Náklady na tyto povolenek které takto rozdáváme rostou a pokud nic 
nezměníme růst budou. Příjmy organizace na to již prostě nestačí. V roce 
2012 jsme vydali na tyto povolenky 28 tisíc Kč. V letošním roce tato částka 
ještě naroste minimálně o 5 tisíc a napřesrok to bude ještě větší navýšení 
díky zdražení povolenek. 
Výbor nechce toto pravidlo zrušit úplně, ale také není možné je uplatňovat 
tak široce jako doposud. Máme zde členy kteří mají odpracováno v různých 
odpovědných funkcích desítky roků a většinu svého volného času nevěnovali 
chytání ryb, ale práci ve svazu. U nich je místní povolenka od 75 let  jen 
drobným každoročním poděkováním za jejich obětavou práci. 
Proto výbor navrhuje dnešní výroční členské schůzi toto řešení:

„Místní povolenku zdarma může získat funkcionář ČRS MO Strakonice, který 
vykonával funkci minimálně dvě volební období a je starší 75 let.“
Funkcionáři organizace jsou: předseda, místopředseda, jednatel, účetní, 
pokladník, hospodář, předseda DK a vedoucí místních skupin.   

Další nepříznivá zpráva o které jsem se již zmínil je zvýšení ceny 
povolenky pro rok 2014. Výbor JčÚS připravil v roce 2012 pro říjnovou 
konferenci dva rozpočty. Jeden se stávající cenou povolenek a druhý který 
počítal se zdražením územní povolenky pro dospělé členy o 100 Kč. 
Konference zdražení neschválila s tím rizikem, že pro rok 2014 se bude 
nutno zdražovat o více než o 100 korun. Příští rok dojde z úsporných důvodu 
i k omezení sortimentu prodávaných povolenek a k dalším opatřením. 

V loňském roce se na revírech které spravujeme naše MO konalo 
Mistrovství ČR v muškaření a Mezinárodní mistrovství ČR v přívlači. 
     Mistrovství ČR v muškaření se zúčastnilo 41 závodníků z toho bylo 9 
žen. Celkem se ulovilo 3 187 kusů ryb a největší ulovenou rybou byl lipan 
podhorní o velikosti 40,5 cm. Družstva vyhrál JšÚS. V mužích se Mistrem ČR 
se stal Ing. Roman Heimlich  který je členem naší místní organizace a. 
V ženách titul získala Kateřina Švagrová z MO Kaplice.

V přívlači závodilo 44 závodníku, z toho bylo 8 žen a ulovilo se 
dohromady 947 kusů ryb. Největší ulovenou rybou byla štika o velikosti 62 
cm.  Dominantním loveným druhem byl okoun říční kterého se ulovilo 758 
kusů. V družstvech zvítězilo družstvo Slovenska. V mužích se Mezinárodním 
mistrem ČR stal Josef Foltýn z Moravského rybářského svazu a v ženách byla 
nejúspěšnější Markéta Beitlová ze severních Čech.



Muškaři pořádali ještě další dva závody. Oba dva nesou jméno Milana Januse. 
Bohužel do dnešního dne se nikdo z pořadatelů neobtěžoval seznámit výbor a 
tím i členskou základnu s jejich výsledky. A opět se vracíme k již 
zmiňované odpovědnosti a kompetencím. Zaslouží si památka Milana Januse od 
pořadatelů těchto závodů toto jednání? Já si myslím že ne.

Problémy máme i v práci s mládeží. Dávno pryč jsou doby kdy jsme se 
zde chlubili medailemi z mistrovství světa, mistrovství republiky nebo z 
Národního kola Zlaté udice. Naše práce s mládeží bývala na velmi vysoké 
úrovni a téměř bez problémů. Měli jsme vedoucí a trenéry kteří věnovali 
neuvěřitelné množství času a práce dětem a tím i budoucnosti organizace. 
Tenkrát jsme si jejich práce moc necenili, brali jsme to jako naprostou 
samozřejmost. Možná že tam někde začínal ten úbytek nových členů, který se 
dnes nepříznivě projevuje v  brigádách a povolenkách zdarma.

V první polovině loňského roku běžely ve Strakonicích dva rybářské 
kroužky pro děti a mládež pod záštitou DDM Strakonice.
Od září 2012, kdy začal nový školní rok, pracují kroužky čtyři.
Dva pod DDM Strakonice – vedoucími jsou pánové Martin Vlk a Karel Řezanka. 
Třetí kroužek pod vedoucím Vojtěchem Jungvirtem  je zaštítěn MO Strakonice 
a pracuje v prostorách MO. Čtvrtý kroužek pro mladé začínající rybáře 
z Katovic a okolí má na starosti p. Pavel Hejtmánek a pracuje při ZŠ 
Katovice. Celkový stav v těchto kroužcích je 32 dětí.

Tradičně jako každý rok uspořádala MO Strakonice dětské rybářské 
závody  na Slaníku. Zúčastnilo se jich 36 dětí, z toho 25 dětí do 14 let a 
jedenáct dorostenců.

Ve starší kategorii zvítězil Radek Novotný ze Strakonic s celkovým 
počtem 48 ryb a délkou 982 cm. Za ním se umístil Lukáš Vojík z Vodňan se 
součtem délky ryb v hodnotě 457 cm a třetí Filip Seifried ze Strakonic 
s délkou ryb 368 cm.

V mladší kategorii zvítězila dívka Tereza Marienková s 21 rybami a 
celkovou délkou 362 cm, druhý skončil Martin Zloch s 294 cm a třetí
Štěpán Plučar s 267 cm všichni tři ze Strakonic.

To je popis toho co jsme s mládeží dělali a nyní co jsme neudělali. 
V loňském roce se naše družstvo nezúčastnilo Zlaté udice. Již roky jsme 
v této soutěží zrovna nezářili, naposled jsme měli zástupce v národním kole 
před 10 lety, ale alespoň jsme se vždy zúčastnili. Dlouhé roky jsme 
propůjčovali jméno organizace k pořádání rybářského tábora který vedl pan 
Zdeněk Gracík. V loni jsme museli pořádání odmítnout, protože se v roce 
2011 změnilo vedení tábora a naše zkušenost se současným personálním 
osazením tábora neskýtala záruku bezproblémového průběhu. A opět je zde ta 
odpovědnost .  

Práce s mládeží již dál nemůže být jen trpěná součást naší práce 
která členskou základnu moc nezajímá. Pokud toto nezměníme budeme se zde za 
velmi krátký čas bavit o tom, že brigády budou dělat úplně všichni. To asi 
nechce vůbec nikdo. V letošním roce  uspořádáme  náborové závody pro děti 
na Střelském rybníce. Pro děti které již mají rybářský lístek uspořádáme 
další rybářské závody v některé z těchto lokalit  Katovice, Podskalí a nebo 
na pískovně ve Slaníku. 

Ještě Vás chci upozornit že Výroční členská schůze v roce 2014 
proběhne již v lednu. Důvodem je oslava 120. výročí od založení naší 
organice. 

Na závěr bych chtěl poděkovat všem členům výboru, členům 
hospodářského odboru ale i těm řadovým členům kteří se aktivně podílejí na 
práci organizace. 

Děkuji za pozornost



3) Zpráva hospodářského odboru  
Zprávu přednesl Ing. Jan Šampalík.

Zpráva hospodářského odboru za rok 2012
            

Ing. Jan Šampalík           16. února 2013, Strakonice

Struktura zprávy

Práce na rybochovných objektech
• Sádky + líheň
• Chovné rybníky
• Rybářské revíry

Hospodářská výroba
• Sádky + líheň
• Chovné kapiláry
• Chovné rybníky
• Struktura zprávy

Evidence úlovků
• Mimopstruhové revíry 
• Pstruhové revíry

Práce na rybochovných objektech sádky + líheň
1. Rekonstrukce sádky č. 1

 nová výpust => dvouřadý požerák
 nový substrát dna
 nový bort

2. Výstavba vrtu v areálu sádek
 důvod realizace vrtu => náhradní zdroj vody pro umělou líheň
 rozvod vody do líhně, sádek a klubovny
 využití:  pro potřeby umělé líhně

3. Zhotovení nových schodů do líhně
4. Srovnání a úprava terénu mezi sádkami

Práce na rybochovných objektech rybníky

1. Střela 1
 pozemní úpravy a navýšení hráze => z hlediska TBD eliminace 

průsaku z obtokové stoky
 rozšíření a zpevnění sjezdu a příjezdové cesty
 rekonstrukce stavidel na potoce + osazení mříže na přítoku
 nákup nové boudu na uskladnění krmiva 
 Práce na rybochovných objektech rybníky



2. Střela 2
 zpevnění vjezdu na hráz
 vysečení příbřežní vegetace

3. Smiradice
 srovnání a zpevnění hráze
 prořezávka náletových dřevin
 vysekání příbřežních porostů
 rekonstrukce BP

4. Pořičí
 nové přepouštění mezi soustavou rybníčků
 nové vypouštění rybníka V Jamách (BP)
 prořezávka náletových dřevin

5. Sedlo
 dokončení sjezdu započatého v roce 2011
 výměna prkýnek ve výpusti 
 prořezávka náletových dřevin

6. Radkovický Horní (Jetišov)
 vyčištění vývařiště
 výměna prkýnek ve výpusti
 vysečení příbřežní vegetace

7. Radkovický Dolní
 obhospodařován nově od roku 2012, výměra cca 1 ha
 rekonstrukce výpusti + výměna prkýnek a mříže
 prořezání příjezdové cesty

8. Loužinský (Radkovický malý)
 obhospodařován nově od podzimu 2011, výměra cca 0,4 ha
 rekonstrukce výpusti + výměna prkýnek a mříže
 prořezávka hráze

9. Pustý
 obhospodařován nově od roku 2012, výměra cca 1 ha
 rekonstrukce výpusti a BP + výměna prkýnek a mříže
 vystokování a vyvápnění dna
 prořezávka hráze
 vyčištění vývařiště a odtokové stoky

10. Ostatní nádrže (Blatský, Komora, Sloučeň)
 běžná údržba: sečení, prořezávky náletových dřevin atd.

Práce na rybochovných objektech revíry

1. Označení nově vzniklého sportovního úseku
 Otava 4 => od malého jízku Nový Dražejov – jez Katovice
 vláčení umělých nástrah + umělá muška (háčky bez protihrotů)
 úsek označen 6 informačními cedulemi na obou březích a hranicích 

úseku
2. Vznik nové revíru Otava 4B

 pískovna Slaník od 1.ledna 2013
 nový zarybňovací plán 
 revír označen novými informačními cedulemi
 bližší podmínky lovu zůstávají stejné



3. Ichtyologický průzkum na Otavě 4
 ve spolupráci s Povodím Vltavy
 v úsecích: soutok Březového potoka s Otavou pod jezem v 

Katovicích
 srpen 2012
 odlov el. agregátem => letošní vytřený plůdek reofilních druhů 

ryb

Hospodářská výrobasádky + líheň

1. Mník jednovousý
 dovezeno 50 tis. ks Mn0  z líhně Borová Lada
 odchov na bazénech, březen – červen
 potrava: nálevníci, žábronožka, tříděný plankton
 výlovek:  2 300 ks plůdku Mn v Ø velikosti 7 cm
 vysazení:  1 000 ks Otava 3
   500 ks Otava 4
 zbytek 800 ks prodán MO ČRS Blatná  

2. Štika obecná
 dovezeno 150 tis. Š0 od p. Vacka
 odchov na žlabech, sádce č.1, 25 tis. vysazeno na rybníček v 

Pořičí
 špatná kvalita váčkové plůdku ¾ úhyn během několika dnů
 potrava: tříděný zooplankton
 vysazeno:  650 ks Šr  v Ø velikosti 8 cm Otava 4
 ostatní rychlený plůdek vysazen do rybníků odchov Š1 

3. Candát obecný
 poloumělý výtěr vlastních Cagen na sádce č. 2 
 použita hormonální stimulace ♀♀ kapří hypofýzou dávka 3 mg/kg
 výtěr na 8 ♂♂ a 10 ♀♀, na výtěrová hnízda 8 ks
 hnízda s jikrami v očních bodech převezena k dalšímu odchovu na 

rybníky, 2 hnízda Pořičí, 4 hnízda Pustý
 zbylé 2 hnízda odchov Car na sádce
 Car ze sádky na rybníky => Smiradice, Loužinský => výlov jaro 

2013, výlovek vysazen do revírů     
 zbylé generační ryby vysazeny k přirozenému výtěru na rybníky
 výnos z rybníků lovených na podzim: 2 000 ks Ca1 v velikosti cca 

18 – 22 cm
 vysazení: 500 ks Otava 3
           500 ks Otava 4
 zbytek 1 000 ks prodán MO ČRS Vimperk

4. Parma říční
 odlov generačních ryb => soutok Volyňky s Otavou
 použití el. agregátu + zátahový sítí
 3 odlovy => cca 20 ks generačních ryb
 ♀♀ již prázdné, nepodařilo se získat jikry
 k zarybnění revírů v zakoupeno  2 500 ks Pa1 z MO ČRS České 

Budějovice 1 s využitím grantu Jihočeského kraje



5. Kapr obecný
 výtěr vlastních generačních ryb na sádce č. 3
 stimulace kapří hypofýzou v dávce 4mg/kg
 výtěr 3♀♀ a 5 ♂♂ 
 odchov Kr duben – květen
 výlovek: 7 200 ks Kr v hmotnosti 1,5 dkg => Pustý výlov na jaře 

K1
 zbylé generační ryby 19 ks přirozený výtěr Jetišov
 odchov společně s K2
 výlovek: říjen 1 300 ks K1 v hmotnosti 0,10 kg

6. Lipan podhorní

 dovezeno 15 tis. Li0 z líhně Borová
 rozkrmení na žlabech pomocí žábronožky
 další odchov na sádce č.1 a bazénech, květen – červenec
 potrava:  mražený plankton, odtučněné granule pro Pd
 Lipan podhorní
 výlovek 3 000 ks Li¼ ve velikosti cca 9 cm
 vysazení:  1 500 ks Otava 4
 1 500 ks Volyňka 1

7. Pstruh obecný
 dovezeno 20 tis. Po0 
 rozkrmení na žlabech po dobu 14 dní
 potrava: žábronožka, tříděný zooplankton
 vysazení:  Volyňka 1

Hospodářská výroba chovné kapiláry

 dovezeno 20 tis. Pok z líhně Husinec
 odchov:  Mačický a Novosedelský potok
 odlov elektrickým agregátem
 výlovek:  1 191 ks Po1-2
 vysazení:  Volyňka 1

Hospodářská výroba rybníky

 hlavní chovaným druhem kapr obecný
 vedlejší druhy ryb: lín obecný, amur bílý, tolstolobik bílý, 

štika obecná, candát obecný, cejn velký, bílá ryba, okoun říční, 
sumec velký atd.

 polointezivní chov : využití přirozené potravy + jaderná krmiva, 
řepka

 zkrmeno: cca 420 q obilí + 150 q řepky



Produkce kapra 2012

Vysazení násady kapra na revír Otava 3 v roce 2012

Nasazeno Sloveno

Název ks kg ks kg

Blatský 5330 2140 0,40 4930 4290 0,87
Střela 1 3140 4100 1,30 2865 5500 1,92
Střela 2 1200 270 0,22 800 432 0,54
Sedlo 1 3400 500 0,15 3470 1580 0,46

Pořičí 1000 230 0,23 900 504 0,56
Jetišov 3500 740 0,21 2894 2200 0,76

Radkovický d. 1430 315 0,22 1250 1287 1,03
Radkovický m. 1200 276 0,23 výlov na jaře
Pustý 7200 360 0,05 výlov na jaře
Komora 500 60 0,12 262 74 0,28

průměr 
kg 

průměr 
kg 

úseky revíru
termíny vysazení 

jaro 2012 podzim 2012
Čejetice pod dvůr 0 720 720 700
Rechle 0 515 515 500

Přeborovice 0 1030 1030

U Mostáka 0 722 722 700
pískovna Slaník 300 553 853
pískovna Sedlíkovice 0 360 360 350
Celkem Otava 3 300 3900 4200 4250

množství na 
úsek celkem 

(ks)

množství na 
úsek celkem 

(kg)

1 000

1 000



Vysazení násady kapra na revír Otava 4 v roce 2012

Vysazení ryb Otava 3 v roce 2012

Vysazení ryb Otava 4 v roce 2012

Vysazení ryb Volyňka 1 v roce 2012

Vysazení ryb Novosedelský potok v roce 2012

úseky revíru
termíny vysazení 

jaro 2012 podzim 2012

Olše 0 700 700 600
Stará řeka 0 0 0 0
Město 0 0 0 0
Podskalí 0 1345
Dražejov 0 520 520 500
Katovice 0 510 510 650

Pořičí 0 510 510 650
Celkem Otava 4 0 3585 3585 3800

množství na 
úsek celkem 

(ks)

množství na 
úsek celkem 

(kg)

1 345 1 400

Plán
Druh Úř 0s Př Mn Jj

P
500 0

H 100 100 150

Skut.
P 900

500
H 100 500 200

K2-3 L2-3 Cv2 Br2 Š1 Ca1 Su1 Tl1 Pa1
4 000 1 000 1 000 1 500

1 500 1 000 3 000 2 000 2 000 1 500 1 000 1 000
4 000

4 200 2 000 2 000
1 510 5 000 4 000 2 000 2 000 1 500 1 000 1 000 2 000

4 250

Plán
Druh Oř Úř 0s Př Mn Jj

P 0
500 500 0

H 100 100 200 0 150

Skut.
P 894 650 350

500 500
H 100 200 400 50 320

K2-3 L2-3 Cv2 Pd2 Br2 Š1 Ca1 Su1 Tl1 Pa1 Li1
3 500 1 000 1 000 1 000 1 500

1 500 1 000 3 000 2 000 2 000 2 000 1 500 1 500
3 500

3 585 1 150 3 000
1 500 5 000 4 000 2 000 2 000 2 000 1 000 3 000 2 000

3 800

Plán
Druh

Počet 600
Hmotnost 300 150

Skutečnost
Počet 900

Hmotnost 300 250

Pd2 Po2 Li1 Si1
1 000

3 500 1 000

1 100
32 524 3 000

Plán
Druh

Počet 200 200
Hmotnost 50 50

Skutečnost
Počet 200 200

Hmotnost 50 50

Pd2 Po2 Si1

1 200

1 500



Úlovky na revíru Otava 3 v roce 2011

Úlovky na revíru Otava 4 v roce 2011

Druh ryby
Celkem úlovky

počet hmotnost počet hmotnost počet hmotnost
kapr 2022 3548,14 87 182,40 2109 3730,54
lín 53 20,64 2 0,60 55 21,24
cejn 221 113,06 26 8,10 247 121,16
tloušť 16 10,59 2 2,30 18 12,89
okoun 416 79,54 97 14,60 513 94,14
štika 139 243,65 20 31,80 159 275,45
candát 24 40,95 2 3,10 26 44,05
sumec 9 100,06 9 100,06
úhoř 50 30,25 12 4,30 62 34,55
pstruh obecný 2 0,70 2 0,70
pstruh duhový 33 20,85 33 20,85
bolen 2 1,68 2 1,68
amur 16 44,27 16 44,27
karas 110 64,22 6 2,80 116 67,02
mník 7 6,50 7 6,50
ostatní druhy 112 6,15 22 4,70 134 10,85
Celkem 3232 4331,25 276 254,70 3508 4585,95

Úlovky jihočeských 
rybářů 

Úlovky rybářů z 
ostatních ÚS na 

celosvazové
povolenky v roce 

2010
(úlovky za rok 

2011 ještě nejsou 
známy)

Druh ryby

počet hmotnost počet hmotnost počet hmotnost
kapr 1311 2639,36 77 162,10 1388 2801,46
lín 28 12,95 1 0,30 29 13,25
cejn 38 37,13 20 6,40 58 43,53
tloušť 95 71,40 16 16,30 111 87,70
okoun 242 52,57 20 3,10 262 55,67
ostroretka 1 0,78 1 1,50 2 2,28
štika 225 372,97 17 33,90 242 406,87
candát 1 1,40 1 3,50 2 4,90
sumec 1 7,50 1 7,50
úhoř 29 19,50 9 5,00 38 24,50
pstruh obecný 10 5,29 10 5,29
pstruh duhový 72 43,43 7 3,40 79 46,83
lipan 9 5,60 9 5,60
siven 1 0,60 1 0,60
bolen 3 4,77 1 1,80 4 6,57
amur 9 22,24 9 22,24
mník 1 0,40 1 0,40
ostatní druhy 89 21,55 11 4,70 100 26,25
Celkem 2165 3319,44 181 242,00 2346 3561,44

Úlovky jihočeských 
rybářů v roce 2011 

Úlovky rybářů z 
ostatních ÚS na 

celosvazové
povolenky v roce 

2010
(úlovky za rok 

2011 ještě nejsou 
známy)

Celkem úlovky



Úlovky na revíru Volyňka 1 v roce 2011

Úlovky na revíru Novosedelský potok v roce 2011

Děkuji za pozornost.

4) Zpráva komise pro přejímku rybích násad  
Zprávu přednesl pan František Škola.  Ve zprávě shrnul práci komise a potvrdil,  že údaje uvedené 
hospodářem MO souhlasí.

5) Zpráva o finančním hospodaření Místní organizace za rok 2010 a návrh rozpočtu Místní   
organizace na rok 2011

Zprávu přednesl ekonom MO, Ing. Patrik Mareš.
Její celé znění:

Druh ryby

počet hmotnost počet hmotnost

kapr 1 1,20 1 1,20
tloušť 14 8,41 14 8,41
okoun 28 7,92 28 7,92
štika 3 2,80 3 2,80
pstruh obecný 45 16,89 45 16,89
pstruh duhový 286 151,11 286 151,11
lipan 1 0,40 1 0,40
siven 76 27,94 76 27,94
ostatní druhy 1 0,20 1 0,20
Celkem 455 216,87 455 216,87

Úlovky jihočeských 
rybářů Celkem úlovky

Druh ryby

počet hmotnost počet hmotnost
štika 1 0,50 1 0,50
pstruh obecný 91 25,44 91 25,44
pstruh duhový 22 10,45 22 10,45
siven 6 1,68 6 1,68
Celkem 120 38,07 120 38,07

Úlovky jihočeských 
rybářů Celkem úlovky



Finanční zpráva 2012

Na počátku zdaňovacího období 2012, tj. k 1.1.2012 měla ČRS MO Strakonice 
k dispozici peněžní majetek 102 tis. Kč, z toho 95 tis. Kč na bankovních 
účtech. Celkové výnosy za rok 2012 dosáhly částky 1.492 tis. Kč (v rozpočtu 
na 2011 plánováno 1.530,-) a celkové náklady včetně odpisů částky 1.429 
tis. Kč (v rozpočtu na 2011 plánováno 1.530,- Kč). Hospodářský výsledek za 
rok 2012 je tedy účetní zisk ve výši 63 tis. Kč. Hospodářský výsledek již 
obsahuje odpisy dlouhodobého majetku ve výši 98 tis. Kč (ty nejsou peněžním 
výdajem,  ale  zdrojem  organizace).  Po  přičtení  odpisů  je  tedy  výsledek 
organizace peněžní zisk ve výši 161 tis. Kč.  
Na konci zdaňovacího období 2012, tj. k 31.12.2012 měla ČRS MO Strakonice 
k dispozici finanční majetek ve výši 218 tis. Kč, z toho 215 tis. Kč na 
bankovních účtech. Peněžní majetek organizace se tedy za účetní období 2012 
zvýšil o 113 tis. Kč. Zásoby komorovaných ryb k 31.12.2012 činí 441 tis. 
Kč.  Za zmínku stojí pořízení dlouhodobého majetku – studna na sádkách 
včetně rozvodů a boční hráz na Střele II v celkové hodnotě 308 tis. Kč.  
Celková účetní hodnota majetku (aktiv) ČRS MO Strakonice na začátku období 
2012 činila 4.649 tis. Kč a na konci období 2012 činila 5.083 tis. Kč. 
Vlastní zdroje organizace jsou k 31.12.2012 ve výši 4.517 tis. Kč a cizí 
zdroje ve výši 566 tis. Kč z toho 170 tis. Kč závazek za boční hráz Střela 
II (proplacen v lednu 2013) a 300 tis. Kč závazek z konečného vyúčtování 
povolenek, členských příspěvků a nasazených ryb JčÚS ČRS (odvedeno v lednu 
2013).
Účetní zisk ve výši 63.636,- Kč bude dle návrhu výboru převeden do fondu 
zisků  z minulých  let  –  zarybňovacího  fondu  (zůstatek  k 31.12.2012  před 
zaúčtováním zisku činí 1.922 tis. Kč).

Hlavní položky nákladů a výnosů 2012

Spotřeba materiálu celkem 534 tis. Kč, z toho 243 tis. Kč spotřeba rybích 
násad (z toho 133 tis. Kč vánoční ryby), 71 tis. Kč spotřeba krmiv, DKP 67 
tis. Kč a 41 tis. Kč spotřeba PHM.
Spotřeba energií celkem 34 tis. Kč.
Opravy 84 tis. Kč, z toho 70 tis. Kč opravy auta.
Služby celkem 288 tis. Kč, z toho 85 tis. Kč nájem provozní kanceláře a 51 
tis.  Kč  nájem  rybníky  a  ostatní,  11  tis.  Kč  pojištění,  36  tis.  Kč 
účetnictví, 17 tis. Kč znalecké posudky a 14 tis. Kč telefony a internet. 
Mzdové náklady včetně odvodů pojistného 327 tis. Kč
Ostatní náklady 64 tis. Kč – ostatní provozní náklady a zlevněné povolenky.

Tržby za ryby 523 tis. Kč.
Tržby za prodej vánočních ryb 240 tis. Kč
Tržby za služby (za revíry, dopravu a práci) celkem 14 tis. Kč.
Saldo aktivace ryb (přírůstky a úbytky) celkem -1 tis. Kč.
Provozní výnosy celkem 34 tis. Kč, z toho výnosy ze závodů 25 tis. Kč.
Přijaté členské příspěvky a příspěvky za brigády celkem 535 tis. Kč, z toho 
příspěvky za brigády 260 tis. Kč.
Přijaté dotace celkem 147 tis. Kč, z toho dotace na zarybnění 86 tis. Kč, 
dotace na činnost kroužků 11 tis. Kč a dotace vydra 30 tis. Kč. 

Zpracováno dne 3.2.2013



Rozpočet 2013

v tis. Kč v tis. Kč

účet Náklady účet Výnosy
501,01 Spotřeba rybích násad 150 601,1 Tržby za ryby 550
501,011 Spotřeba ryb vánoce 135 601,11 Prodej Vánočních ryb 280
501,02 Spotřeba krmiv 100 602,1 Tržby za přepravu 30
501,04 Spotřeba PHM auto 40 602,2 Tržby za revíry 5
501,05 Spotřeba závody 10 602,9 Tržby za práci 10
501,06 Spotřeba kancelář 60 644,1 Úroky 5
501,07 Spotřeba rybochovná zařízení 5 649,2 Výnosy ze závodů 0
501,09 Spotřeba PHM křovinořez 1 649,9 Ostatní výnosy 10
501,1 Spotřeba mládež 46 649,4 Poplatky za letní tábor mládeže30
501,11 DKP 50 684,1 Příspěvky dospělí 240
502,1 Elektrická energie 10 684,2 Příspěvky mládež 6
502,3 Teplo 6 684,3 Příspěvky děti 6
502,4 Voda 2 684,4 Příspěvky brigády 260
511,1 Opravy auta 60 684,5 Příspěvky zápisné 25
511,3 Opravy rybochovných zařízení 50 684,7 Příspěvky naturální 20
511,9 Ostatní opravy Sádky 50 691,02 Dotace letní tábor 4
512,1 Cestovné na schůze a školení 3 691,04 Dotace na zarybnění 150

512,2 Cestovné k rybníkům 2
518, 513 Ostatní služby a reprezentace 5
518,011 Telefon 10
518,021 Poštovné 1
518,031 Nájemné kancelář 85
518,032 Nájemné  rybníky 35
518,041 Dopravné 15
518,051 Pojištění 10
518,061 Poplatky bankám 5
518,081 Posudky odborné, znalecké 20
518,9 Ostatní služby 100
521 Mzdové náklady 360
524 Zákonné sociální pojištění 60

524,1 Zákonné zdravotní pojistění 30
548 Ostatní provozní náklady 20
549,2 Poskytnuté zlevněné  povolenky 80

NÁKLADY VÝNOSY 

odpisy 100 aktivace ryb 85

Náklady celkem Výnosy celkem

Hospodářský výsledek - zisk 0 tis. Kč

rozpočet 
2013

rozpoče
t 2013

1 616 1 631

1 716 1 716



 

6) Zpráva dozorčí komise  
Zprávu přednesl  Ing. Procházka Evžen
Její celé znění:

Dozorčí komise Místní organizace ČRS Strakonice

Zpráva DK pro VČS za rok 2012

Člen DK se pravidelně zúčastňoval schůzí výboru MO a tím byla DK 
informována o veškerém dění v MO a průběžně tak kontrolovala činnost 
výboru.

Také v roce 2012 se naši členové dopustili přestupků, které zjistila 
rybářská stráž a které dozorčí komise v souladu se stanovami a jednacím 
řádem ČRS řešila. Jednalo se o dva přestupky za něž dozorčí komise uložila  
kárná opatření :

PŘESTUPEK ULOŹENÉ KÁRNÉ OPATŘENÍ
Lov ryb na více nastražených udic 2x           odebrání povolenky 

na 3 a 9 měsíců

V rámci kontrolní činnosti provedla DK v roce 2012 následující 
kontroly :
Kontrola hotovosti v pokladně – bez závad.
Kontrola rybářských závodů mládeže na Slaníku pořádaných MO – závody byly 
organizačně dobře zvládnuty.
Kontrola účetnictví za rok 2012  a rozpočtu na r. 2013. Účetnictví je 
vedeno řádně avšak někdy dochází k opožděnému předávání inforamcí z 
účetnictví – stav hotovosti na pokladně byl dodán až těsně před její 
kontrolou s touto připomínkou byl  výbor MO seznámen. Rozpočet byl sestaven 
na základě reálného výhledu a s přihlédnutím ke skutečnosti r. 2012, jako 
vyrovnaný.
Dne 19.1.2013 byla provedena kontrola fyzické inventury majetku k 
31.12.2012 bez závad. 

Výsledky provedených kontrol byly projednány včetně připomínek na 
výboru MO. 

7) Volba komise pro přejímku rybích násad  
Komise pro přejímku rybích násad byla zvolena ve složení:
p.Škola František, p.Kovařík Josef, p.Fenigbauer Pavel

8) Školení rybářů  
Školení rybářů vedl Ing.Šampalík. Hlavní náplní školení bylo správné vyplnění úlovkového listu a 
sumáře.



Rybářské školení

Vyplňování úlovkových listů

Ing. Jan Šampalík 16.února 2013, Strakonice

Struktura prezentace

• Cíl školení
• Evidence docházek a úlovků
• Sumář úlovků a docházek
• Závěr

Cíl školení

• definice problému => chybně vyplněné nebo nevyplněné úlovkové listy 
(v současnosti dvě třetiny všech povolenek chybně vyplněných, cca 800 
ks) + pozdě vrácené (cca 10%, 120 ks)

• cíl školení = seznámit členy MO s metodikou vyplňování úlovkových 
listů (přehled o úlovcích        + sumář úlovků a docházek) a zlepšit 
současný stav

Evidence docházek a úlovků

Zahájení lovu >>
 zapsání vycházky vždy před zahájením lovu 
 nesmazatelným způsobem 
 datum a číslo rybářského revíru (příp. podrevíru) 

Zapsání úlovku >>
 ušlechtilé ryby => ihned po ulovení, každý úlovek do samostatného 

řádku, délka, počet a hmotnost 
 ostatní ryby => po skončení lovu, všechny kusy od stejného druhu do 

jedné řádky, počet a hmotnost 
Ukončení lovu >>

 vycházka s úlovkem => řádné zapsání úlovku viz. předchozí 
 vycházka bez ponechaného úlovku => proškrtnutí volného řádku 

nejpozději před zahájením lovu na dalším revíru, příp. v dalším dnu

Nejčastější chyby:
• nezapsání vycházky
• špatné označení revíru např. 421 056 X Otava 4
• neproškrtané řádky bez úlovku a volné listy
• dvě ušlechtilé ryby v jednom řádku např. kapr; 2ks; 86 cm; 2,80 kg
• chybějící hmotnosti u ryb
• nesprávný název druhu ryby např. plotice X bělice
• sčítání délky u více ks ryb např. cejn; 5 ks; 216 cm



Sumář úlovků a docházek

Vyplnění sumáře >>
 vyplnění před odevzdáním povolenky 
 všechny úlovky z jednoho revíru se zapisují do stejného řádku 
 nutné uvést všechny revíry i bez úlovku (evidence vycházek) 
 proškrtnutí volných řádků a listů 

Nový úlovkový List >>
 v případě vyplnění všech řádek v jedné části povolenky => bezplatně 

nový úlovkový list u příslušné MO 
 nový úlovkový list je označen číslem původní povolenky + vypsání 

údajů o držiteli (nutné mít sebou původní úlov. list) 
Vrácení povolenky >>

 její držitel má povinnost ji řádně vyplněnou vrátit nejpozději do 15 
dnů po skončení její platnosti organizaci, která ji vydala! 

 neodevzdání řádně vyplněné povolenky ve stanovený termín => pokuta 
povolenky nebo až nevydání nové povolenky

Nejčastější chyby:
• úlovky z jednoho revíru rozepsané do více řádků
• chybné označení revíru (neexistující revíry)
• chybí revíry bez úlovku
• nesečtené vycházky
• neproškrtané volné řádky a listy
• neodevzdání povolenky ve stanoveném termínu (do 15 dnů) 

Závěr

Datum Číslo revíru Podrevír Druh ks kg cm
20.06
20.06 S kapr 1 2,5 52
20.06 cejn 3 1,5

27.07

421 056
421 055
421 055

421 056

Revír kapr ….

p
o
č
e
t
 
d
o
c
h
á
z
e
k

číslo název ks kg ks kg
Otava 4 3 6,0 1 2,0 5
Otava 3 3
Otava 3 S 2 4,0 6
ÚN Orlík 5 12,5 10

Celkem 10 22,5 1 2,0 24

č
í
s
l
o
 

p
o
d
r
e
v
í
r
u

421 056
421 055
421 055
481 501



• množství vykázaných úlovků a návštěvnost (evidence vycházek) na daném 
revíru výrazně ovlivňuje výši zarybňovacího plánu na další rok

• pozdě vrácené a chybně vyplněné úlovkové listy zhoršují  celkovou 
evidenci úlovků na daném revíru (snižují počet vycházek a množství 
úlovků) => negativně ovlivňují zarybnění revíru v dalších letech

• sankce za pozdě vrácenou povolenku je v současnosti pokuta 100 Kč

• sankce za chybně vyplněnou povolenku => v současnosti neexistuje 
žádný postih! 

Cíl VČS:   stanovit adekvátní postih za chybně vyplněnou povolenku,   
zrušit sankce za pozdě vrácenou povolenku u   dětí do 15 let  , příp. za   
neúčast na rybářském školení?

Děkuji za pozornost.

9) Diskuse  

p.Hnilička 
Upozornil na nesoulad v popisu a pravidlech osamostatněného revíru 421 100 - Otava 4B v soupisu 
revírů krajském a celosvazovém a dotázal se na řešení přestupků či nedorozumění z toho plynoucích. 
Navrhl zveřejňování platu zaměstnance, odměn za práci a plateb v současné tíživé finanční situaci 
MO. (jen 250 tis. za brigády - nechytil jsem smysl otázky) 
p.Jungvirt 
MO nemá žádnou možnost kontroly a nápravy tiskové chyby v celosvazovém soupisu revíru před 
vydáním a převzetím soupisů. Případné kauzy bude řešit Ing. Kepr, JčÚS. 
Mechanismus schvalování výdajů ze své minulé činnosti ve výboru zná... Informace předá Ing.Mareš 

p.Dufek 
Je ponechání kapra většího jak 70 cm na Slaníku přestupkem či ne a jakým způsobem bude RS 
posuzováno? Jak bude posuzováno odmítnutí odebrání povolenky? 
p.Jungvirt
Bude řešeno podle typu povolenky.

p.Holman ml. 
Navrhl zrušení hájení mlýnské stoky. Na stoce se pytlačí, město stoku neudržuje. 
p.Jungvirt 
Hájení mlýnské stoky bylo výměnou za zrušení CHRO na soutoku.
 
Návrh při hlasování nezískal nadpoloviční počet hlasů a nebyl schválen. 

p.Mráz 
Vyjádřil nesouhlas s výběrem lokalit pro vysazování ryb, jmenovitě v Čejeticích se nasazovalo v 
horníh partiích řeky, nyní až ve spodních, téměř na rozhraní revírů. Ryba po nasazení splave na 
písecké revíry. 

p.Jungvirt 



Výběr lokalit je plně v kompetenci místní skupiny. Otázku je třeba řešit v rámci místní skupiny s 
p.Koštou. 
p.Škola 
Neshledává v nasazení problém. Ryba byla do revíru nasazena. Dodal že výběr lokalit pro nasazování 
je částečně limitován dostupností auta a ryba po nasazení naopak vytahuje proti proti. Podloženo 
zkušenostmi z Katovic. 

p.Mráz 
Na Sedlíkovické pískovně zaznamenal jednání člena RS ev.č. 11564 provádějícího na zmíněné 
pískovně rybolov, který po zjištění přestupku lovu na více udic odešel zkontrolovat provinilého rybáře 
a zajistit povolenku čímž se sám dopustil přestupku nepřítomnosti u udic. Dále měl u pískovny 
postavený stan a rozdělaný oheň. 
p.Jungvirt 
RS nemá žádné výhody a musí dodržovat rybářský řád stejně jako všichni rybáři. 

p.Štastný 
Jakým způsobem se MO zachová k jednání p.Poláka který znemožňuje výkon rybářského práva 
vyplývajího ze zákona na pravém břehu Otavy naproti pivovaru. 
p.Jungvirt 
MO podala na jednání p.Poláka oznámení na MÚ Strakonice a čeká na jeho vyjádření. Zatím jedinou 
odezvou ze strany MÚ bylo obeznámení p.Poláka a vyhrožování z jeho strany předsedovi MO 
p.Jungvirtovi. 

p.Čapek 
Návrh na povolení lovu mníka na revíru Otava 4 
p.Jungvirt 
Hájení mníka je stanoveno zákonem a udělení vyjímky je v kompetenci Ministerstva zemědělství. 
Vyjímka byla již byla několikrát řešena. 

p.Hejtmánek 
Shrnul vývoj jednání místní skupiny Katovice, Poříčí o sportovním úseku v uplynulém roce. Z 
původního návrhu zrušení celého sportovního úseku byl po sérii složitých jednání předložen 
pozměňovací návrh posunutí a zkrácení tohoto úseku. p.Hejtmánek požádal o hlasování členskou 
schůzí.
p.Hnilička 
Dotaz na upřesnění počátku sportovního revíru dle nově navržené varianty.
p.Jungvirt 
Upřesnil p.Hniličkovi začátek úseku.
p.Hejtmánek 
Poděkoval za podporu při jednáních. Zkonstatoval že po úpravě se problematická část revíru opět 
uvolní  nejen pro širokou členskou veřejnost, ale zejména pro návštěvy rybářského kroužku.
p.Matějka 
Poznamenal že např. výuku rybářského kroužku by umožňovala úprava pravidel pro úsek v 
pstruhovém režimu, tedy lov na plavanou a položenou pouze na neživé nástrahy. 
Ing.Šampalík 
Vysvětlil záměr zřízení sportovního úseku, proč se takto navrhla schválil a připomněl zvýhodnění 
zarybňovacího plánu jež sebou sportovní úsek přinesl.
p.Jungvirt
Vyjádřil svou podporu pozměňovacího návrhu.
p.Škola 



Zmínil ze změny plynoucí povinnost přemístění ohraničujících cedulí.

Pozměňovací návrh byl hlasováním schválen a bude dále postoupen dalším jednáním 
hospodářskému odboru JčÚS, výboru JčÚS a následně krajské konferenci JčÚS.

10) Usnesení Výroční členské schůze 201  3  

Návrhová komise sestavila návrh usnesení. S návrhem přítomné seznámil pan Milan Jungvirt
Text přijatého usnesení:

1) Členská schůze schvaluje

a) Zprávu o činnosti organizace za rok 2012 a zprávu o plnění usnesení VČS z roku 2012
b) Zprávu hospodářského odboru za rok 2012 a plán činnosti MO ČRS na rok 2013
c) Účetní závěrku za rok 2012 a rozpočet na rok 2013 včetně  převedení zisku ve výši 

63.636,- Kč do zarybňovacího fondu.
d) Zprávu komise pro přejímku rybích násad za rok 2012
e) Úpravu členských povinností v souladu se Stanovami ČRS § 3 odst.3 písmeno c) a 

Jednacího řádu ČRS článek 3, odst. 4 písmeno a) a b) v tomto znění: Zproštěny 
pracovní povinnosti jsou ženy, děti do roku kdy dosáhnou 15 let (včetně), osoby od roku 
ve kterém dosáhnou 66 let a plní invalidní důchodci. Ve výjimečných případech je 
možné o zproštění pro daný kalendářní rok požádat výbor MO. Účinnost tohoto 
rozhodnutí je od 1.1.2014

f) Místní povolenku zdarma může získat funkcionář ČRS MO Strakonice, který vykonával 
funkci minimálně dvě volební období a je starší 75 let. Funkcionáři organizace pro toto 
opatření jsou: předseda, místopředseda, jednatel, účetní, pokladník, hospodář, předseda 
DK a vedoucí místních skupin.

g) V případě porušení čl. 24 jednacího řádu ČRS odstavec d) je povinností výboru MO 
uplatnit sankci 100,- Kč i za špatně vyplněný „Sumář úlovků a docházek“. Sankce za 
nesplnění lhůty pro odevzdání povolenky po skončení její platnosti není tímto 
opatřením dotčena.

h) U dětí do roku kdy dosáhnou 15 let (včetně) se od sankcí za porušení odstavce d) čl. 24 
jednacího řádu ČRS upouští. 

i) Posunutí horní hranice úseku Dražejov – Katovice. Nové znění bude toto:
j) V úseku od malého jízku nad obcí Nový Dražejov až k výpusti z obecní čističky 

odpadních vod pod obcí Katovice je možno lovit pouze vláčením umělých nástrah nebo 
na umělou mušku s použitím háčků bez protihrotu nebo se zamáčknutým protihrotem.

2) Členská schůze bere na vědomí

a) Zprávu dozorčí komise za rok 2012

3) Členská schůze volí

a) Komisi pro přejímku rybích násad ve složení: 
František Škola , Josef Kovařík a Zdeněk Fenigbauer

b) Delegáta na krajskou konferenci JčÚS,  p. Jaroslava Sekyru



4) Členská schůze pověřuje

a) delegáta pro krajskou konferenci hlasovat na krajské konferenci pro zvýšení cen 
územních povolenek.

5) Členská schůze ukládá výboru

a) Projednat a řešit připomínky vznesené v diskuzi na dnešní VČS

11) Ukončení Výroční členské schůze  
Vzhledem k vyčerpání všech bodů programu předseda MO Výroční členskou schůzi ukončil a popřál 
všem přítomným členům hodně rybářských úspěchů. 

Schůze ukončena v 11:55 hod.

Zapsal a sestavil Petr Vrána
Schválil Milan Jungvirt
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